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Protokół 
z V sesji Rady Gminy Pępowo 

w dniu 19 września 2024 r. 
 

Obradom przewodniczył Zenon Rogala – Przewodniczący Rady Gminy Pępowo. Sesja 
rozpoczęła się o godzinie 14.20 i trwała do godziny 15.17. Miejsce sesji – Gminny Ośrodek 
Kultury, Sportu i Aktywności Lokalnej w Pępowie. 

W sesji uczestniczyło 14 radnych, tj. 93,33% ustawowego składu Rady, który stanowi 
15 radnych. Nieobecny był radny Mirosław Stachowiak. Lista obecności stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
W obradach uczestniczyli ponadto: Grzegorz Matuszak – Wójt Gminy Pępowo, Grzegorz 
Wabiński – zastępca wójta, Kinga Klozińska-Antczak – skarbnik gminy, Katarzyna Kmiecik-
Rosa – sekretarz gminy, Małgorzata Waleńska – kierownik Wydziału Rozwoju 
Gospodarczego, Leszek Żelazny – dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Aktywności 
Lokalnej w Pępowie oraz Jagoda Kowalewska – inspektor ds. obsługi rady gminy 
i samorządów mieszkańców. 
 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie kworum. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Składanie i rozpatrywanie wniosków o zmianę porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy Pępowo. 
6. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych oraz treści udzielonych 

na nie odpowiedzi. 
7. Informacja o pracy wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, 
b) zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Pępowo a Powiatem Gostyńskim, 
c) zmiany uchwały nr IV/27/2024 Rady Gminy Pępowo z dnia 9 sierpnia 2024 r.                     

w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego w oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych 
prowadzonych przez gminę Pępowo, 

d) zmiany uchwały nr LIV/395/2023 Rady Gminy Pępowo z dnia 26 października 
2023 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu, 

e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2024-2033, 
f) zmian w uchwale budżetowej na rok 2024. 

9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zamknięcie sesji. 

 
 
 

W punkcie 1 – otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Zenon Rogala, który 
powitał radnych, sołtysów, przedstawicieli Urzędu Gminy Pępowo oraz gości. 
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W punkcie 2 – przewodniczący poprosił radnych o uruchomienie terminali do 
głosowania oraz o zalogowanie się do systemu. Stwierdził, że w obradach uczestniczy 14 
radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 
uchwały. 
 
 W punkcie 3 – przewodniczący przedstawił porządek obrad. 
 

W punkcie 4 – nie zgłoszono wniosków o zmianę porządku obrad. 
 

W punkcie 5 – przewodniczący poinformował, że protokół z IV sesji Rady Gminy 
Pępowo był do wglądu w Biurze Rady, gdzie każdy mógł się z nim zapoznać, 
a ponadto radni otrzymali go w wersji elektronicznej. W związku z tym zaproponował 
przegłosowanie go bez odczytywania. Uwag do protokołu nie zgłoszono. 
Protokół z IV sesji Rady Gminy Pępowo przyjęto jednomyślnie – 14 głosami „za”. Imienne 
wykazy głosowań radnych stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 W punkcie 6 – przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym do Biura 
Rady wpłynęło pismo ze Starostwa Powiatowego dotyczące wniosków złożonych w czerwcu 
przez radnego Sławomira Rypienia (termin udzielenia odpowiedzi przedłużono do 30 
września 2024 r.), wniosek radnego Zygmunta Gulcza do Zarządu Powiatu Gostyńskiego 
dotyczący przywrócenia prawidłowej funkcji rowów i przepustów znajdujących się wzdłuż 
drogi powiatowej pomiędzy miejscowościami Pępowo i Gębice oraz w miejscowości Gębice 
w stronę Potarzycy, oraz interpelacja radnego Ireneusza Matyli do Wójta Gminy Pępowo 
dotycząca wymiany zniszczonych betonowych słupów lamp oświetleniowych znajdujących 
się na chodnikach w miejscowości Pępowo, a w szczególności na ul. Mariana Orłonia. 
Pismo ze Starostwa Powiatowego, wniosek do Zarządu Powiatu Gostyńskiego oraz 
interpelacja do Wójta Gminy Pępowo stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 

W punkcie 7 – Wójt przedstawił informację na temat swojej pracy w okresie 
międzysesyjnym – informacja w załączniku do niniejszego protokołu. Informację przyjęto. 

 
W punkcie 8 – rozpatrzono i podjęto uchwały w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – projekt uchwały omówiła kierownik 
WRG Małgorzata Waleńska. Jak wyjaśniła, chodzi o wyrażenie zgody na odpłatne przejęcie 
nieruchomości ujętych w miejscowych planach zagospodarowania przestrzennego 
i przeznaczonych na potrzeby komunikacyjne, czyli pod drogi. Nadmieniła, że część z tych 
działek (3 działki) znajduje się na nowym osiedlu na tyłach ul. Polnej, które zostało 
wytyczone miejscowym planem zagospodarowanie przestrzennego w 2020 r., natomiast jedna 
z działek o powierzchni 8 m2 znajduje się na skrzyżowaniu ul. Szkolnej z ul. Mariana Orłonia 
i jest to nieruchomość, która będzie przeznaczona pod chodnik gminny – w takiej też formie 
występuje w nowej dokumentacji technicznej opracowanej dla przebudowy tej drogi. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
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V/34/2024 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – imienny wykaz głosowań 
radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
b) zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Pępowo a Powiatem Gostyńskim – 
projekt uchwały omówił wójt. Przypomniał, że jest to uchwała cykliczna, ponieważ 
porozumienie z Powiatem Gostyńskim na zimowe utrzymanie dróg powiatowych jest 
podpisywane co roku. Poinformował, że w porozumieniu nic się nie zmieniło względem 
minionego roku – zostają zachowane te same stawki i mamy zadeklarowanych 
przedsiębiorców z terenu naszej gminy, którzy te stawki akceptują i będą chcieli podpisać 
umowy na wykonywanie prac związanych z odśnieżaniem dróg powiatowych w okresie 
zimowym. Podsumował, że w jego ocenie podpisane porozumienia jest zasadne. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
V/35/2024 w sprawie zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Pępowo a Powiatem 
Gostyńskim – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 
c) zmiany uchwały nr IV/27/2024 Rady Gminy Pępowo z dnia 9 sierpnia 2024 r.  
w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego  
w oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę 
Pępowo – projekt uchwały omówił zastępca wójta Grzegorz Wabiński. Jak wyjaśnił, 
w zmienianej uchwale wskazano, że w oddziałach przedszkolnych zapewnia się 5 godzin 
bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki. Proponuje się utrzymanie dotychczasowego 
bezpłatnego czasu nauczania, wychowania i opieki oraz dodanie dwóch godzin zajęć 
dodatkowych w tygodniu. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
V/36/2024 w sprawie zmiany uchwały nr IV/27/2024 Rady Gminy Pępowo z dnia 9 sierpnia 
2024 r. w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 
w oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę Pępowo 
– imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego 
protokołu. 
 
d) zmiany uchwały nr LIV/395/2023 Rady Gminy Pępowo z dnia 26 października 
2023 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu – projekt 
uchwały omówił wójt. Jak przypomniał, zmieniania uchwała podjęta przez Radę Gminy 
Pępowo w roku 2023 zawierała kilka punktów związanych z wsparciem finansowym dla 
powiatu na inwestycje prowadzone wspólnie przez gminę Pępowo i powiat gostyński na 
drogach powiatowych. Proponowana uchwała zakłada wycofanie jednego punktu 
dotyczącego kwoty 50 tys. zł, czyli kwoty wsparcia przeznaczonej na zabudowę rowu 
w miejscowości Wilkonice. Wyjaśnił, że po konsultacji i analizie przeprowadzonej wspólnie 
ze służbami powiatowymi okazało się, że to zadanie będzie wymagało konkretnych działań 
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związanych z zaprojektowaniem i uzyskaniem pozwolenia na budowę, a dopiero w dalszej 
kolejności ogłoszenia przetargu i wykonania zadania. W związku z tym zasadne jest, aby te 
środki wycofać i przeznaczyć je na inne zadanie, natomiast wspomniane zadanie zostanie 
wykonane w terminie późniejszym, gdy będziemy do tego przygotowani pod względem 
formalnym, prawnym i finansowym. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
V/37/2024 w sprawie zmiany uchwały nr LIV/395/2023 Rady Gminy Pępowo z dnia  
26 października 2023 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu – 
imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2024-2033 – 
szczegółowe uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła skarbnik gminy Kinga 
Klozińska-Antczak. Jak wyjaśniła, proponowane zmiany WPF na lata 2024-2033 są zgodne 
ze zmianami w budżecie na 2024 r., natomiast wynik budżetu jest deficytowy i po zmianach 
wynosi 4 710 907,65 zł. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
V/38/2024 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2024-
2033 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała wraz z uzasadnieniem stanowią 
załączniki do niniejszego protokołu. 
 
f) zmian w uchwale budżetowej na rok 2024 – szczegółowe uzasadnienie do projektu 
uchwały przedstawiła skarbnik gminy Kinga Klozińska-Antczak. Jak wyjaśniła, proponuje się 
dokonanie zmian zarówno po stronie dochodów, jak i po stronie wydatków. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
V/39/2024 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2024 – imienny wykaz głosowań 
radnych oraz uchwała wraz z uzasadnieniem stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
 W punkcie 9 – wolne głosy i wnioski – głos zabrali: 
- Radny Zygmunt Gulcz – zwrócił się do wójta z prośbą o odświeżenie pasów na drodze 
gminnej w Gębicach, w rejonie sklepu, w miejscu, gdzie drogę przecina ciąg pieszo-
rowerowy. Przypomniał, że wspomniany sklep zasłania ciąg pieszo-rowerowy, dlatego 
zasadnym jest wymalowanie pasów, aby kierowcy pojazdów wiedzieli, że powinni w tym 
miejscu zmniejszyć prędkość. 
- Radny Józef Szlachetka – zwrócił się do wójta z pytaniem, czy gmina planuje zakładanie 
oświetlenia. Przedstawił dwa wnioski od mieszkańców ul. Lipowej dotyczące montażu lamp: 
przy tzw. koszarach, gdzie jest bardzo ciemno, szczególnie w sezonie jesienno-zimowym, 
oraz przy posesji p. Ryszarda Pawlewskiego. Poruszył także kwestię studzienek 
kanalizacyjnych w Wilkonicach. Przypomniał, że wiosną Wilkonicach były podniesione 2-3 



 5

studzienki kanalizacyjne, ale jest jeszcze jedna lub dwie, z których wystają metalowe 
konstrukcje, co może skutkować przebiciem opony podczas mijania samochodów, gdy trzeba 
zjechać bliżej krawędzi jezdni, a w konsekwencji doprowadzić do tragedii. 
- Wójt – odnosząc się do kwestii oświetlenia ulicznego przyznał, że planowana modernizacja 
zakładała drobne uzupełnienia, jednak ten temat na razie wymknął się. Przyznał, że ma 
nadzieję, że to zagadnienie powróci, że będzie jeszcze zielone światło ze strony rządowej. 
Zapewnił, że zanotował wymienione przez radnego miejsca i temat ten zostanie 
przeanalizowany. Nadmienił, że lampa musi znajdować się na gminnym terenie, przy drodze, 
nie w głębi, na prywatnym podwórzu. 
- Radny Józef Szlachetka – sprecyzował, że chodzi o teren przy drodze, przy Lipówce. 
- Wójt – przypomniał, że podobna sytuacja ma miejsce w Krzyżankach, gdzie mieszkańcy 
wykupili całe podwórze i są współwłaścicielami – gmina nie postawi w tym miejscu lampy, 
ponieważ jest to prywatny grunt. Zapowiedział, że zobliguje kierownika Grobelnego, żeby 
zbadał ten temat. Zapewnił, że jeżeli będzie taka potrzeba i możliwość, zostanie podjęta próba 
założenia takiej lampy. Odnosząc się do kwestii studzienek, zapytał, czy znajdują się one na 
drodze powiatowej. 
- Radny Józef Szlachetka – potwierdził, że chodzi o drogę powiatową. Sprecyzował, że 
chodzi o studzienkę przy drugim przystanku, przy posesji nr 33. Wyjaśnił, że konstrukcja 
studzienki jest obniżona i wystaje z niej metalowa część. 
- Przewodniczący – zapytał, czy woda spływa w tym miejscu. 
- Radny Józef Szalchetka – odpowiedział, że woda spływa, jednak problemem jest wystająca 
część metalowa. 
- Wójt – zapowiedział, że zleci zbadanie tego tematu i zostanie on zasygnalizowany 
powiatowi. Stwierdził, że ostatnio udało się porozumieć – zostały wykonane spływy 
i studzienki odbierają wodę – zatem i tym razem powinni zająć się tym w taki sposób, aby 
było to bezpieczne i sprawne. 
- Przewodniczący – poprosił wójta o ustosunkowanie się także do wniosku radnego Gulcza. 
- Wójt – odpowiedział, że pasy zostaną namalowane, gdy tylko pogoda na to pozwoli, żeby 
przejście było widoczne i oznakowane. Zauważył, że sporo rowerzystów korzysta z tej 
ścieżki. Zwrócił się do radnego Gulcza z pytaniem, czy chodziło mu też o to, żeby – podobnie 
jak przy ul. Wiejskiej – namalować pasy, które spowodują, że wyjeżdżający z gębickiej drogi 
zatrzyma się przy drodze powiatowej. Wyjaśnił, że linia z trójkątami do tego obliguje. 
- Radny Zygmunt Gulcz – odpowiedział, że chodziło mu o namalowanie pasów. Stwierdził, 
że skoro znak przy sklepie wskazuje, że jest to ścieżka pieszo-rowerowa, rowerzysta może 
przejechać przez jezdnię. 
- Przewodniczący – podkreślił, że rowerzysta powinien zachować ostrożność. 
- Radny Ireneusz Matyla – zapytał, czy barierki z łańcuchami przy nowo powstałym obiekcie 
w centrum Pępowa, które pamiętają zamierzchłe czasy, zostaną wymienione na coś innego. 
- Wójt – odpowiedział, że kwestia ta stanowi pewien dylemat, ponieważ przy projektowanej 
przebudowie ul. Powstańców Wielkopolskich i dalej ul. Kobylińskiej to skrzyżowanie też jest 
do przebudowy i ten temat jest ujęty w projekcie, jednak termin realizacji na tę chwilę nie jest 
znany; na pewno nie będzie to dzisiaj, jutro, ani za pół roku, ponieważ wszystko zależy od 
środków finansowych, jakimi będziemy dysponować. Stwierdził, że najprawdopodobniej 
trzeba będzie odżałować gminne pieniądze, ponieważ nie ma co liczyć, ze powiat się w to 
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zaangażuje, i zamontować coś praktycznego i ładnego w to miejsce, ponieważ malowanie 
starych łańcuszków, które nie licują z nowym obiektem, nie wchodzi w grę. 
- Przewodniczący – stwierdził, że jest to słuszna decyzja. 
- Radny Walerian Szafraniak – stwierdził, że te łańcuszki powinny być z jednej i z drugiej 
strony skrzyżowania, jeśli ma być ładnie w centrum. Dodał, że jeśli od strony cmentarza będą 
stare łańcuszki, będzie to nieładnie wyglądać. 
- Wójt – przyznał, że prowadził już rozmowy z potencjalnym wykonawcą i wszystko zależy 
od tego, jaką ofertę przedstawi. Odnosząc się do propozycji radnego Szafraniaka 
skonstatował, że byłoby to zasadne. Wracając do kwestii programu „Rozświetlamy Polskę” 
wójt poinformował, że jeśli ten temat nie ruszy centralnie, trzeba będzie przystąpić do działań 
zastępczych, czyli do sukcesywnej wymiany oświetlenia w poszczególnych miejscowościach 
w zależności od zużycia, żeby jak najwięcej zaoszczędzić, albo – podobnie jak to miało 
miejsce w gminie Krobia – do kompleksowej wymiany wszystkich lamp, która będzie potem 
spłacana z oszczędności. Dodał, że w takie rozwiązanie prawdopodobnie chce wejść Kobylin. 
Stwierdził, że jest to temat do przedyskutowania na komisjach. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. 
 

W punkcie 10 – w związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący zamknął 
V sesję Rady Gminy Pępowo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
  Protokołowała                                                           Przewodniczący 
 
                 Jagoda Kowalewska                                                        Zenon Rogala 
 

 


